
	  
Bestyrelsens beretning på  
den ordinære generalforsamling den 9. februar 2023 
på Vindrosen i Esbjerg 

Status 
Her i foreningens 11. leveår har vi igen haft et godt, stabilt og meget aktivt år, med en god udvikling i både 
aktiviteter til trods det har været svært at komme i gang efter corona.  

Aktiviteterne 
Vores koncept for café og grupper fungerer generelt fint. 
Principielt udbyder vi ikke grupper, før vi er sikre på, at der er et konkret behov. 

Vores caféer og grupper 
• Café for skadede - Esbjerg mødes den 3. mandag i måneden kl 10 – 12 
• Price-brødrene M/K mødes torsdag kl 16 – 19 hver 2. uge 
• Pårørendegruppe for voksne (partner og forældre) mødes den 4. mandag i måneden kl 16 - 18  
• Café for skadede – Ribe (med hensyntagen til personer med afasi) mødes 3. torsdag i måneden  

kl 14 – 15 
• Walk & talk den sidste onsdag i måneden fra Fyret ved Sædding Centret 

Arrangementer 
• Generalforsamling 
• Besøg i logen ”De tre kædeled” februar 
• Havnerundfart 23/4 
• Jelling museum 22/5 
• Brunch på Plates 20/6 
• Guidetur på Gravlunden 14/8 
• Pårørendedag 28/8 
• Trine Gadeberg 17/9 
• Afasi oplæg 16/11 
• Julefrokost 5/12 
• Nytårs walk & talk 

Projekter i Sydvestjylland 
• Mette sidder med i Sundhedsbrugerrådet i Region Syddanmark 

Hjernen i fokus  
Vi fik afholdt det i Musikhuset med ca 300 gæster. Hvor vi havde 19 stande i foyeren og 4 foredragsholdere 
(Svend Brinkmann, Camilla Pedersen, Ellen Garde og Lone Hertz) 

Pressen 
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Pressen er vigtig for foreningen, og i år har vi været meget heldige med at få omtale i de forskellige 
lokalaviser. 
Vi plejer at sige, pressen er vigtig for os, da det er gratis reklame. 
  

Medlemmerne, rekrutteringen og informationsarbejdet 
Vi stiftede foreningen i 2011 og kom i det første år op på 65  
hustandsmedlemsskaber, og her i 2023 er vi omkring 276  
husstandsmedlemskaber fordelt på de 5 kommuner, som vi dækker,  
heraf 179 betalende medlemmer. 

• Apopleksiambulatoriet informerer deres patienter om os 
• Vi annoncer vores aktiviteter på www.hjerneskadet.dk,  

hvor vi har vores egen underside. 
• Vi annoncerer vores aktiviteter på Facebook på vores egen  

lokalside, Hjerneskadeforeningens side og	på	Forum	for	Yngre		
Ramte.		

• Vi har haft 6 oplæg på REHAB-Grindsted 
• Vi har et samarbejde i gang med Lunden i Varde 
• Vi samarbejder med CSV i Esbjerg 

I år har vi ikke deltaget med informationsstand, som vi plejer, da vi desværre mangler frivillige. 

Lokaler på Vindrosen 
Alle vores caféer og grupper holder til på Vindrosen i Esbjerg. 
Vi prøver også så vidt, at det er muligt at holde vores foredrag og andet socialt der, men hvis opbakningen er  
for stor, er lokalerne for små, og således flytter vi til andre steder. 

Bestyrelsesarbejdet 
Vi har haft bestyrelsesmøder i alle måneder på nær juli og august.  

Bestyrelsesmedlemmerne 
Vi er lige nu 7 bestyrelsesmedlemmer + 2 suppleanter.  

Vores repræsentation i andre organisationer mv. 
1. Mette er udpeget som vores faste repræsentant i Dansk Handicap Esbjerg  
2. Mette er fast medlem af bestyrelsen for CSV-Esbjerg i  

perioden 2022-2026. 
3. Lise-lotte er udpeget som bestyrelsesmedlem i ETAC (Esbjerg Træning og aktiviterings center), med  

Mette som personlig stedfortræder i perioden 2022-2026 
  

Økonomien: 
• Indtægterne er primært kommet fra Esbjerg kommune,  

diverse fonde, donationer samt kontingentindtægter. 
• Udgifterne er primært gået til diverse arrangementer. 
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• Vi har søgt om paragraf 18 tilskud fra Esbjerg kommune til  
2023 og ved at vi modtager 70% af det ønskede beløb. 

Hjerneskadeforeningen på landsplan	

• Mette sidder fortsat i hovedbestyrelsen og i forretningsudvalget 
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